
ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΗΜΕΡΑ
Ο πρόεδρος των Δασκάλων για τα στεγαστικά των νηπιαγωγείων αλλά και την εισπήδηση αιρετών 
στην προνηπιακή αγωγή.

Δουλειά της Πολιτείας, 
όχι της Αυτοδιοίκησης
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Το τριήμερο  
των Μαχητών

Με αφορμή την Παγκόσμια Ημέρα Ατόμων με Αναπη-
ρία οι «Μαχητές» διοργανώνουν τριήμερο εκδηλώσε-

ων, 18, 20 και 21 Νοεμβρίου, εστιασμένο στην ανάδει-
ξη της μοναδικότητας και της διαφορετικότητας των νέ-
ων με νοητική υστέρηση. Σκοπός των εκδηλώσεων εί-
ναι η ενημέρωση, εξοικείωση και ευαισθητοποίηση των 
πολιτών, η εξάλειψη στερεότυπων αντιλήψεων και συ-
μπεριφορών και η δημιουργία συνθηκών ισότιμης πρό-
σβασης στον κοινωνικοοικονομικό βίο. 
Στο πλαίσιο αυτό προγραμματίζονται οι εξής εκδηλώσεις:  
Δευτέρα 18 Νοεμβρίου: Επιστημονική ημερίδα με 
θέμα: «Η ψυχοκοινωνική εκπαίδευση στον χώρο της 
νοητικής υστέρησης» στην «Αγορά Αργύρη» και ώρα 
17:00.
Τετάρτη 20 Νοεμβρίου: Μουσική εκδήλωση στο Royal 
Theatre και ώρα 21:00 «ΝΟΤΕΣ ΓΙΑ ΤΟΥΣ ΜΑΧΗΤΕΣ». 
Μια βραδιά νοσταλγική από τους μουσικούς μέλη της 
Λαϊκής Ορχήστρας του Χορευτικού του Δήμου Πατρέων 
με μαέστρο την καταπληκτική Δήμητρα Αψόμωτου θα 
μας ταξιδέψουν με νότες των συνθετών όπως ο Κραου-
νάκης, ο Ξαρχάκος, ο Κουγιουμτζής, ο Θεοδωράκης, ο 
Χατζιδάκις, ο Σαββόπουλος κ.α. 
Πέμπτη 21 Νοεμβρίου: Μια ομάδα νέων του ΚΔΗΦ 
«Μαχητές» σερβίρουν καφέ στο Δασύλλιο στις 18:00 απο-
δεικνύοντας πως με την απαραίτητη υποστήριξη και δη-
μιουργία κατάλληλων συνθηκών μπορούν να ενταχθούν 
ως ισότιμα μέλη της κοινωνίας μιας και η εργασία απο-
τελεί καθοριστικό παράγοντα αυτονομίας και αυτοεκτί-
μησης των ατόμων με νοητική υστέρηση. 

Το Τμήμα Πάτρας του ΕΕΣ 
διοργανώνει τελετή απο-

νομής Πτυχίων και Προα-
γωγών στους Εθελοντές Νο-
σηλευτικής, Εθελοντές Σαμα-
ρείτες, Διασώστες και Ναυ-

αγοσώστες και Εθελοντές 
Κοινωνικής Πρόνοιας, την 
Τετάρτη 20 Νοεμβρίου και 
ώρα 6:30 μ.μ. στο Συνεδρι-
ακό και Πολιτιστικό Κέντρο 
του Πανεπιστημίου Πατρών.

Πτυχία στους εθελοντές 

Δίκτυο οργανώσεων

Ο Σύλλογος Προστασίας Υγείας και Περιβάλλοντος περι-
οχής ΚΥ Χαλανδρίτσας είναι μια από τις 40 και πλέον 

οικολογικές οργανώσεις από όλη την Ελλάδα που συ-
στήνουν το ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΔΙΚΤΥΟ ΟΙΚΟΛΟΓΙΚΩΝ 
ΟΡΓΑΝΩΣΕΩΝ «ΠΑΝΔΟΙΚΟ».
Το ΠΑΝΕΛΛΗΝΙΟ ΔΙΚΤΥΟ ΟΙΚΟΛΟΓΙΚΩΝ ΟΡΓΑ-
ΝΩΣΕΩΝ  «ΠΑΝΔΟΙΚΟ» πραγματοποιεί το 29ο Συνέ-
δριό του στις 22-24 Νοεμβρίου στη Ναύπακτο (Αίθου-
σα Ναυπακτίας, μπροστά στο Ενετικό Λιμάνι), με θέμα:
«Θαλάσσιο Χωροταξικό. Επεξεργασία Υγρών Αποβλήτων.
Θαλάσσιοι Αποδέκτες»
Το Συνέδριο αυτό είναι το 15οπου συνδιοργανώνεται 
με την ΚΕΔΕ. Συνδιοργανωτές του Συνεδρίου είναι επί-
σης: η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας, ο ΣΠΟΑΚ «ΑΡΙ-
ΩΝ» και ο Δήμος Ναυπακτίας.
Εναρξη: Παρασκευή 22 Νοεμβρίου ώρα 16.00. 
Το Συνέδριο απευθύνεται στους πολιτικούς προϊστα-
μένους και τα στελέχη των Υπουργείων και Δημοσίων 
Υπηρεσιών που σχετίζονται με το περιβάλλον, τους δη-
μάρχους και δημοτικούς συμβούλους, στελέχη της το-
πικής αυτοδιοίκησης που ασχολούνται με το περιβάλ-
λον, τις ΔΕΥΑ, τους ΦοΔΣΑ, τους Συμβούλους Ανά-
πτυξης των ΠΕΔ, οικολογικές οργανώσεις, εταιρείες, 
απλούς πολίτες κ.λπ.

ΕΕΣ ΠΑΤΡΑΣ

ΣΥΝΕΔΡΙΟ ΣΤΗ ΝΑΥΠΑΚΤΟ

Τ
ην υλοποίηση προγραμ-
μάτων ανέγερσης συ-
γκροτημάτων για τη στέ-
γαση των 27 νηπιαγωγεί-

ων της Πάτρας που σήμερα 
φιλοξενούνται ο σε ισόγεια 
καταστήματα και παρκινγκ, 
ζητάει από το υπουργείο Παι-
δείας ο πρόεδρος του Συλλό-
γου Δασκάλων και Νηπιαγω-
γών Πάτρας Τάσος Σταυρο-
γιαννόπουλος.
«Η θεσμοθέτηση της υποχρε-
ωτικής δίχρονης προσχολικής 
αγωγής στις αρχές του 2018 
αποτέλεσε σημαντική κατάκτη-
ση του συνδικαλιστικού κινή-
ματος των εκπαιδευτικών της 
Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης, 
εφόσον δόθηκαν μακροχρό-
νιοι αγώνες για την καθολική 
εφαρμογή της υποχρεωτικής 
φοίτησης των προνηπίων και 
νηπίων. Με αυτόν τον τρόπο 
μεγιστοποιούνται τα παιδαγω-
γικά οφέλη για τους μικρούς 
μαθητές και δημιουργούνται 
συνθήκες ίσης μεταχείρισής 
τους σε όλη την επικράτεια» 
επισημαίνει ο κ. Σταυρογιαν-
νόπουλος  προσθέτοντας με 
νόημα ότι:
«Παράλληλα, μπαίνουν ορι-
στικοί φραγμοί σε επιδιώ-
ξεις παραγόντων της τοπι-
κής αυτοδιοίκησης που θε-
ωρούν την παροχή παιδεί-
ας στην προσχολική ηλικία 
ως πεδίο το οποίο ανήκει 
στη δικαιοδοσία τους. Είναι 
φανερό πως οι ουσιαστικές 
επιδιώξεις όσων ενστερνί-

ζονται τέτοιες απόψεις πη-
γάζουν από άλλα κίνητρα, 
αφού είναι αστείο να θεωρεί 
ο οποιοσδήποτε πέραν του 
υπουργείου Παιδείας πως 
μπορεί να είναι υπεύθυνος 
για τον σχεδιασμό και την 
υλοποίηση του εκπαιδευτι-
κού έργου».
Ωστόσο ο πρόεδρος των Δα-
σκάλων και Νηπιαγωγών το-
νίζει ότι πρέπει να γίνει και 

το επόμενο βήμα. «Η προη-
γούμενη Κυβέρνηση, που θε-
σμοθέτησε την υποχρεωτική 
δίχρονη προσχολική αγωγή, 
δεν έλαβε τα απαραίτητα συ-
νοδευτικά μέτρα που απαιτού-
νται για την αποτελεσματική 
υλοποίηση του νέου θεσμού. 
Αυτά έχουν να κάνουν με κτι-
ριακές εγκαταστάσεις, υλικο-
τεχνικές υποδομές, επιπλέ-
ον ανθρώπινο προσωπικό». 

ΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ 
ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ
Ειδικότερα για την Πάτρα πε-
ριγράφει ότι «στα 27 μισθω-
μένα ακατάλληλα κτίρια στε-
γάζονται και φοιτούν περισ-
σότεροι μαθητές από τη φετι-
νή σχολική χρονιά και αρκετοί 
μαθητές δε φοιτούν στο νηπι-
αγωγείο της γειτονιάς τους λό-
γω έλλειψης χώρων, με απο-
τέλεσμα η ποιοτική παιδεία 
να παραμένει ανεκπλήρωτος 
στόχος. Επίσης η προηγούμε-
νη Κυβέρνηση δεν εξασφάλι-
σε τις απαραίτητες πιστώσεις 
για το διορισμό επιπλέον ανα-
πληρωτών. Με την τροπολο-
γία, βέβαια, που ψηφίστηκε 
στις 15 Οκτωβρίου για αύξη-
ση των πιστώσεων των ανα-
πληρωτών δόθηκε ανάσα και 
στα κενά των Νηπιαγωγείων, 
παρόλο που και σήμερα ορι-
σμένα ολοήμερα τμήματα δε 
λειτουργούν».

Στην Πάτρα παραμένει οξύ το ζήτημα της στέγασης

Με πολύτιμες εμπειρίες στις 
αποσκευές της επέστρεψε 

η αποστολή εκπαιδευτικών 
του Πειραματικού Γυμνασίου 
Πανεπιστημίου Πατρών πριν 
λίγες μέρες από τις Βρυξέλ-
λες. Στο πλαίσιο του Ευρωπα-
ϊκού Προγράμματος «Επιλεγ-
μένη Εικονική Ευρώπη» εκ-
παιδευτικοί από την Αυστρία, 
την Εσθονία, την Ιταλία και 
την Ελλάδα επισκέφθηκαν 
την περασμένη εβδομάδα τις 
Βρυξέλλες και το Ευρωκοινο-
βούλιο, προκειμένου να πα-
ρουσιάσουν το πρόγραμμα 
σε Ευρωβουλευτές και φο-
ρείς της ΕΕ. 
Ο διευθυντής του Πειραμα-
τικού Γυμνασίου του Πανε-
πιστημίου Πατρών Βασίλης 
Σχοινάς, μαζί με τη συντονί-
στρια του Προγράμματος Ιω-
άννα Χαρδαλούπα και την εκ-
παιδευτικό Κατερίνα Πλακού-
δα, μετέβησαν την εβδομά-
δα 26/10 έως 1/11στις Βρυ-
ξέλλες, όπου συνάντησαν τις 
αποστολές εκπαιδευτικών των 
συνεργαζόμενων εταιρικών 
σχολείων με επικεφαλής τη 

Nina Pippan και παρουσίασαν 
το πρόγραμμά τους στους Ελ-
ληνες ευρωβουλευτές, Στέλιο 
Κυμπουρόπουλο, Μαρία Σπυ-
ράκη και Στέλιο Κούλογλου. 
Παράλληλα, το πρόγραμμα 
παρουσιάστηκε στη δημοσι-
ογράφο Μαρία Ψαρά, στις δι-
οικητικές υπαλλήλους της Κο-
μισιόν Ελισάβετ Αργυροπού-
λου και Μαρία Γεωργίου, κα-
θώς και στους αποφοίτους 
του Πειραματικού Γυμνασίου 
Πανεπιστημίου Πατρών Ηλία 
Καλλίτση και Κατερίνα Κολα-

ΐτη, που ζουν και εργάζονται 
ως στελέχη εταιριών στη βελ-
γική πρωτεύουσα.
Το ευρωπαϊκό Πρόγραμμα 
«Επιλεγμένη Εικονική Ευρώ-
πη» (AugewaehltesVirtuelles 
Europa) εκπονείται στο Πει-
ραματικό Γυμνάσιο του Πα-
νεπιστημίου Πατρών από το 
σχολικό έτος 2018 – 2019 
και θα ολοκληρωθεί τον Ιού-
νιο του 2020. Εχει ως θέμα 
του τις Ευρωπαϊκές Οικονο-
μικές Σχέσεις, ενώ ο βασι-
κός εκπαιδευτικός του στό-

χος είναι η αξιοποίηση σύγ-
χρονων διδακτικών πολυ-
μεσικών εφαρμογών, ώστε 
οι εμπλεκόμενοι μαθητές να 
γνωρίσουν τα πλεονεκτήμα-
τα που μπορούν να έχουν ως 
μαθησιακά εργαλεία οι ψη-
φιακές συσκευές. Συντονιστι-
κό σχολείο είναι το VIENNA 
BUSINESS SCHOOL  της 
Βιέννηςκαι εταιρικά σχο-
λεία το IstitutoScolastico 
“SalvatorePugliati” της Ταορ-
μίνας (Σικελία) και το Polva-
Gymnasium της Εσθονίας.

Το Πειραματικό Γυμνάσιο ΑΕΙ στις Βρυξέλλες

ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΩΝ

Καταλήγοντας σημειώνει ότι «αποτελεί αδήριτη ανάγκη να 
δοθεί έμφαση από την Κυβέρνηση, αλλά και την τοπική αυ-
τοδιοίκηση στην υλοποίηση προγραμμάτων σχολικής στέ-
γης. Επιτέλους θα πρέπει το κτιριακό πρόβλημα των νηπι-
αγωγείων να αντιμετωπιστεί άμεσα και να μπορούν τα παι-
διά σε αυτήν την ευαίσθητη ηλικία να φοιτούν σε φιλόξε-
νους, ασφαλείς και αισθητικά χαρούμενους σχολικούς χώ-
ρους και όχι σε μαγαζιά, πάρκινγκ πολυκατοικιών και άθλι-
ους αύλειους χώρους». 

Είναι άμεση ανάγκη

Ο  πρόεδρος του Συλλόγου 
Δασκάλων επαναφέρει ένα 
εκνευριστικά επίμονο πρόβλημα


